
 
Beste medebewoners van Nesselande 
 
Deze brief schreef ik op 16 februari 2007 aan WONIO 
Het betreft de problematiek van het tegen de hoogspanningskabels vliegen van 
diverse vogels in onze wijk. 
 
 
Beste WONIO, 
 
Ik schrijf jullie omdat jullie mij wellicht kunnen helpen bij het vinden van een oplossing voor het 
volgende: 
 
Het is nogal schokkend, maar ik val maar meteen met de deur in huis: 
 
In  onze verder zo prachtige wijk Nesselande vliegen regelmatig diverse (water-)vogels tegen de 
hoogspanningskabels, waardoor sommige van hen 
letterlijk verongelukken (dood uit de lucht vallen), andere weer een vleugel breken en mank en/of 
gewond door de wijk banjeren.  
Het probleem lijkt zich met name te concentreren tussen de masten ter hoogte van de Piet 
Mondriaan singel en de mast na de Brandingdijk. 
Wellicht omdat dit een “doorvliegroute” is naar de Zevenhuizer plas toe. 
 
Dit is mij voor het eerst opgevallen in het begin van afgelopen zomer 2006.  
In het Rietveldpark zag ik een Canadese gans met een lamme vleugel. Ik had eigenlijk niet gelijk 
het verband gelegd met de hoogspanningskabels. 
Toen ik enige tijd later deze Canadese gans in het gezelschap van 4 andere gewonde (Grauwe-) 
ganzen zag, dacht ik: ‘Zou dat nou door die kabels komen?...’ 
Kijkend naar de gewonde dieren en peinzend sprak ik een jonge man aan die zijn hond aan het 
uitlaten was. 
Ik zei: ‘Zouden deze dieren tegen de hoogspanningskabels zijn gevlogen?...’ 
Het bleek dat deze jonge man recht tegenover deze kabels woont en hij beaamde dat deze 
vogels inderdaad ‘verongelukt’ waren doordat zij tegen de kabels aanvlogen. 
 
Hij en diverse buren, zitten (met name ’s zomers) regelmatig buiten in hun voortuintje wat te 
drinken en te praten met elkaar, en deze jonge man heeft op een avond zelfs 9 (negen!) ganzen 
te pletter zien vliegen. Enkelen vielen neer en vonden de dood tussen het riet (dat ’s zomers 
hoog staat en moeilijk doordringbaar is), anderen eindigden gewond en vleugellam. 
Het gebeurt altijd in de avondschemer, als de dieren naar hun slaapplaats vliegen en de kabels 
niet meer kunnen zien. 
 
Ik, als dierenliefhebber pur sang heb hier pijn in mijn maag van, en ik vind dan ook dat ik er iets 
aan moet (proberen) te doen! 
 
Deze jonge man vertelde mij, dat hij bij de dierenbescherming te rade is gegaan, maar vond daar 
geen gehoor. 
 
Ik heb hem gevraagd of hij mij wil bijstaan in het zoeken naar een oplossing, en dat wilde hij. 
We hebben afgesproken dat hij zou inventariseren om hoeveel dieren het gaat, en als het 
enigszins mogelijk is om foto’s te maken. 
Zelf ben ik de dag erna gaan zoeken in het riet en, omdat het moeilijk toegankelijk is en ik het ook 
niet prettig vind om als vrouw alleen daar rond te lopen, ben ik op de schelpenpaden gebleven. 
Alleen daarbij al heb ik 2 dode ganzen kunnen lokaliseren! De andere ‘slachtoffers’ kan ik niet 
hard maken. 



 
 
Beste WONIO, het betreft niet alleen ganzen, maar ook eenden, meerkoeten…. 
Op het moment loopt er 1 vleugellamme eend en zeker 2 meerkoeten (Piet Mondriaansingel) 
rond. 
Ook zag ik van de week een meerkoet met een vleugel die er bijna afligt ter hoogte van de (dode) 
bomenrij aan de noordoever van de Zevenhuizerplas (ik zag hem toen ik op de Middelweg 
fietste). Niet lang geleden liep er een tweetal gewonde Nijlganzen… 
 
Via via heb ik gehoord dat de “jagers” die opereren in het weiland aan de andere zijde van de 
Middelweg klagen, omdat zij de schuld krijgen van die gewonde vogels. 
 
Welnu, ik heb het een en ander gevonden over deze problematiek. 
 
De vogelbescherming Nederland zegt dat ze van het probleem op de hoogte zijn.. jaarlijks 
verongelukken naar schatting –in ons land alleen al-! 1 miljoen vogels als gevolg van 
hoogspanningskabels. 
Vreselijk schokkerend deze cijfers, en je zou kunnen zeggen, okay, het zei zo…… 
Maar moet dat nou midden in zo’n woonwijk als deze, het is toch esthetisch niet 
verantwoord?....!!! Je zit lekker in je voortuintje (of op je balkonnetje) van de zwoele zomeravond 
te genieten en voor je ogen vliegen een x-aantal dieren zich te pletter?..... 
 
Bovendien bestaan er middelen om de kabels zichtbaar te maken, zelfs in het donker: de 
zogenaamde “Fire fly baken kaarten”. 
 
De eigenaar van de masten is “TenneT”, en ik begrijp dat maatregelen als deze kosten met zich 
meebrengen. Maar we moeten toch iets doen, vindt u niet? 
 
Vogelklas Karel Schot is bereid de gewonde dieren op te halen om ze vervolgens te 
euthaniseren, maar is dat dan de best denkbare oplossing? 
 
Op het moment is het “slachtofferaantal” niet zo hoog als in de lente- en zomer (er is minder ‘trek’ 
onder de vogels) maar elk gewond dier is er toch 1 teveel?? 
En bovendien komen de lente en de zomer er al gauw genoeg weer aan….! 
 
Kunt u, als WONIO mij helpen in deze? 
Ik ben bereid om als vrijwilliger op te treden om bijvoorbeeld langs de deuren te gaan voor 
handtekeningen, om te spreken met instanties, of wat dan ook…. 
Als we maar iets kunnen doen om in ieder geval in “onze–o-zo-mooie-woonwijk-“ ook de vogels 
een fijn leven te kunnen laten hebben! 
 
Graag hoor ik van jullie? 
 
Bij voorbaat dank 
 
Met vriendelijke groeten 
 
Birgitta Hendriks-Ruitenschild 
Vilmos Huszarstraat 15 
3059 PB Rotterdam 
 
 
Zijn er mensen die zich, samen met mij, sterk willen maken voor de vogels? 
Uw reacties zijn meer dan welkom:  chris.birgitta@zonnet.nl
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